

Customs Notice No. (06/2021)

**Concerning Customs Deposit Refund Claim Service
Fees for Free Zone Companies**

For the purposes of simplifying and facilitating customs procedures and creating an appropriate environment in the free zones to attract investments, stimulate e-commerce movement and reduce costs for the business sector,

The following has been decided:

Article (1)

- A. Free zone companies shall be exempted from service fees of Customs Deposit Refund Claims for goods with value not exceeding AED 3,000 for the following Customs Declarations:
1. Free Zone Transit Out Declaration.
 2. Transit Between Dubai-Based Free Zones Declaration.
- B. Regular service fees for Customs Deposit Refund Claims shall be applied for goods with value exceeding AED 3,000.

Article (2)

Free zone companies must submit Customs Deposit Refund Claims through the available electronic channels, in accordance with the Customs rules and procedures in force.

إعلان جمركي رقم (2021/06)

**بشأن رسوم خدمة طلب استرداد التأمينات الجمركية
لشركات المناطق الحرة**

لغايات تبسيط وتسهيل الاجراءات الجمركية وخلق بيئة مناسبة في المناطق الحرة لجذب الاستثمارات وتنشيط حركة التجارة الإلكترونية وتخفيض التكلفة على قطاع الأعمال،

فقد تقرر ما يلي:

المادة (1)

- أ. تعفى شركات المناطق الحرة من رسوم خدمة طلبات استرداد التأمينات الجمركية عن البضائع التي لا تزيد قيمتها عن 3,000 درهم وذلك عن البيانات الجمركية التالية:
1. بيان عبور خروج المنطقة الحرة.
 2. بيان عبور بين المناطق الحرة في إمارة دبي.
- ب. تستوفي رسوم خدمة طلبات استرداد التأمينات الجمركية عن البضائع التي تزيد قيمتها عن 3,000 درهم وفقاً لرسوم الخدمات المقررة.

المادة (2)

على شركات المناطق الحرة تقديم طلبات استرداد التأمينات الجمركية عبر القنوات الإلكترونية المتاحة وحسب الضوابط والإجراءات الجمركية المتبعة.

Article (3)

المادة (3)

Customs Declarations referred to in this Notice shall be settled in accordance with Customs procedures applicable in Dubai Customs.

يتم تسديد قيود البيانات الجمركية المشار إليها في هذا الإعلان وفقاً للإجراءات الجمركية المعمول بها في جمارك دبي.

Article (4)

المادة (4)

The Tariff and Origin Department at Dubai Customs shall be the competent authority to address any dispute related to the implementation of provisions thereof.


تكون إدارة التعرف الجمركية والمنشأ هي الجهة المعنية بالنظر بأي خلاف ينشأ أو يتعلق بتطبيق هذا الإعلان.

Article (5)

المادة (5)

This Notice shall be effective from 01/04/2021 until further notice, and any provision that contradicts or is in conflict with this Notice shall cease to have effect. All concerned departments are required to take necessary action to implement it within their respective scope of competence.

يعمل بهذا الاعلان اعتباراً من تاريخ 2021/04/01م وحتى اشعار آخر، ويلغى كل ما يتعارض مع أحكامه، وعلى كافة الإدارات المعنية اتخاذ الإجراءات اللازمة لتنفيذه كل فيما يخصه.


Ahmed Mahboob Musabih
Director General

أحمد محبوب مصبح
المدير العام



صدر بتاريخ: 2021/03/23.